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activiteiten

Va n de  red a ct ie

Het is najaar, de winter staat weer voor de deur. Gelukkig tot op heden nog 
geen dikke pakken sneeuw. Die zijn altijd funest voor overwinterende vogels. 
Wat gebeurde er zoal op vogelgebied? In het voorjaar werd de Horstermeer op 
broedvogels geïnventariseerd (zie op de website). Zoals de meeste vogelaars 
al wisten is het een buitengewoon rijk vogelgebied. Soorten als Blauwborst en 
Nachtegaal zijn bij het NERA-gebouw in mei altijd ’s avonds te horen. Echter 
als een polder niet volgebouwd wordt, dan dreigen er wel andere gevaren. Ook 
hier. Er zijn plannen om van het NERA-gebouw een hotel te maken. Hoe bedenk 
je het! Hoe lang zal het nog duren voordat het GNR gedwongen wordt om 
ook delen van hun terreinen aan woningbouw prijs te geven? En dan de haas. 
Weliswaar geen vogel, maar toch is hij beland op de Rode Lijst. In de Eempolder 
is hij nog wel te spotten, maar elders in ons werkgebied is hij inderdaad al 
bijna een zeldzaamheid. ‘We’ blijven hem echter gewoon bejagen! Opvallend 
zijn dit jaar de Sijzen. Hier in het Vechtplassengebied zijn ze weer overal te 
horen. Dat gold niet voor de Klapekster. Altijd al een zeldzame verschijning, 
maar volgens onze klauwierenexpert Paul van der Poel waren de enkele Gooise 
overwinteraars laat dit jaar. Leuk was daarom de eerste ringvangst van een 
Klapekster in het Gooi. Nog leuker was het dat deze vogel een paar dagen 
later gespot werd op de Tafelbergheide. En dan de ganzen. Ook die zijn weer 
teruggekeerd uit het hoge noorden en ‘verre oosten’. Alarmerend was de vondst 
van enkele dode ganzen en zwanen in ons werkgebied, mogelijk besmet met het 
type ‘hoog pathogene vogelgriep H5N8’. Een krantenbericht (Gooi- & Eemlander) 
van 4 november van het Vogelasiel Naarden berichtte daarover. Elders in 
het land worden ook veel dode watervogels met vogelgriepverschijnselen 
aangetroffen. Vooral Brandganzen schijnen gevoelig te zijn. Zouden deze ganzen 
het virus echt meebrengen uit China? Of betreft het hier besmette mest uit de 
bio-industrie, uitgereden over het bouwland, dat vervolgens ‘onze’ ganzen 
besmet? De tijd zal het leren, maar mocht u dode watervogels aantreffen, kom 
er dan niet aan, maar meldt het bij Sovon of het Dutch Wildlife Health Centre. 
Informatie vindt u op het internet of bel de Dierenambulance. In de Gooi- en 
Eemlander van
17 november 2020 een positief en negatief vogelbericht. Positief is dat de Grutto 
in Eemland iets in ‘de lift’ zit door beschermingsmaatregelen van het ‘Collectief 
Eemland’ waarvan de VWG deel uitmaakt. Negatief zijn de plannen van de 
provincie Noord-Holland om van het resterende stukje groene weiland boven 
het Naardermeer een broedgebied voor Grauwe Ganzen te maken. De afgelopen 
jaren had ik in samenwerking met de eigenaar van deze weilanden rust 
gecreëerd voor de honderden Kolganzen die hier overwinteren. Vele Kolganzen 
met nekringen lees ik daar jaarlijks af. Ook een paar ‘buurboeren’ had ik ervan 
overtuigd de ‘trekganzen’ met rust te laten en dat werkte. Maar het werd de 
dood van de boer. De dreiging dat zijn land zou worden onteigend is hem teveel 
geworden. De provincie en Natuurmonumenten krijgen hun zin. De Kolganzen 
zullen elders hun buik moeten zien vol te krijgen, waarbij een schot hagel nu 
niet is uitgesloten. Ook het voortbestaan van ‘mijn oeverzwaluwwand’ op het 
terrein van die boer is uiterst dubieus. Natuurmonumenten en andere (semi-) 
overheidsinstanties  zijn niet goed in het onderhouden van nestwanden (zoals 
de kolonie in de Hilversumse Meent en Eemnes). Ik ben benieuwd (en bevreesd) 
naar het aantal broedende oeverzwaluwen in 2021.

R.G (Rob) Moolenbeek

De cursussen en lezingen worden 
voorlopig gehouden in ‘De Drie Dorpen’ 
(Ankeveen), onze tijdelijke ‘corona-
proof-locatie’. Hier kunnen we met 
ongeveer 50 personen veilig samenzijn. 
Op pagina 38 staan de geplande 
lezingen. Kijk ook regelmatig op de 
website en let op de Nieuwsbrief voor 
nieuw aanbod.

Verder zijn we vooral op zoek naar 
ideeën voor (een) nieuwe en veilige 
(VORM van) groepsactiviteiten. De leden 
vinden het enorm fijn om elkaar in het 
veld tegen te komen.
Hoe kunnen we 
dit als vereniging 
veilig faciliteren? 
Mogelijkheid 
bieden om online 
af te spreken? 
Opleiden 
van meer 
excursieleiders 
zodat we 
met kleinere 
groepjes op pad kunnen?

Lees verder op pagina 4 en 5 hoe u kunt 
helpen.
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